
Temel Amacımız Yetişmiş İnsan Gücüne 
Potansiyel Yaratarak Ülkemiz İçin Ürün 

Geliştirmek ve Üretmektir

Kardinero Yönetim Kurulu Başkanı Fikret Küçükdeveci:

Kardiosis dünyanın ilk bilgisayar tabanlı EKG cihazı üreticisidir ve kurulduğu tarih olan 
1988’den bu yana birçok yenilik ve başarıya imza atmıştır. Kardinero da bu geleneği, tüm 

özgün üretim ürünleriyle, her türlü yasal gerekliliği ve sertifikasyonu devralmış olarak 
devam ettiriyor. Şirketimizin temel düsturu, Ar-Ge odaklı olmak, ülkemizin yetişmiş insan 

gücüne potansiyel yaratarak ülkemiz için ürün geliştirmek ve üretmektir.

İlk olarak firmanızı tanıyabilir miyiz? (Ne zaman 
kuruldu? Faaliyet alanı nedir?

Şirketimiz Kardinero, Eylül 2016 yıllında o dönemde 
bir yapısal değişiklik geçiren ve kapanan Tepa- Kardio-
sis firma grubunun Ar-Ge ve üretime dayalı kardiyolojik 
ve nörolojik ürün grubundaki ürünlerinin Ar-Ge, üretim 
ve satış faaliyetlerini sürdürebilmek amacıyla kurulmuş-
tur ve Kardiosis’te olduğu gibi ODTÜ Teknokent’tedir.

Kardiosis dünyanın ilk bilgisayar tabanlı EKG ciha-
zı üreticisidir ve kurulduğu tarih olan 1988’den bu yana 
birçok yenilik ve başarıya imza atmıştır. Kardinero ola-
rak bu geleneği, tüm özgün üretim ürünleriyle, her türlü 

yasal gerekliliği ve sertifikasyonu devralmış olarak devam 
ettirmekteyiz. Şirketimizin temel düsturu, Ar-Ge odak-
lı olmak, ülkemizin yetişmiş insan gücüne potansiyel 
yaratarak ülkemiz için ürün geliştirmek ve üretmektir.

Ürünleriniz/hizmetleriniz hakkında kısaca bilgi ala-
bilir miyiz? Hangi ürünleri  üretiyor/hizmetleri piya-
saya arz ediyorsunuz?

Günümüzde, Kardinero bünyesinde bilgisayar taban-
lı EKG ve Koşubantlı efor EKG cihazları geliştirilmekte 
ve üretilmekte, uzaktan hasta takibi amaçlı çok paramet-
reli hasta takip  cihazlarının Ar-Ge çalışmaları sürdü-
rülmektedir. Bu ürünler, donanımları ve yazılımları ile 
özgün ürünlerimizdir. 

Güncel teknolojiler doğrultusunda geliştirme çalış-
maları sürdürülmekte, yeni fonksiyonlar, yeni modeller 
çıkarılmaktadır. Özellikle günümüzde e-sağlık hedefle-
rine yönelik olarak, hastane bilgi yönetim sistemleri ile 
(HBYS) uyumlu yazılım geliştirme çalışmaları sürdü-
rülmektedir.



Sizi sektörde diğer firmalardan ayıran özel-
likleriniz nelerdir, firma olarak farkınızı nasıl 
ifade edersiniz?

Şirketimiz, öncülümüz Kardiosis’in kurulduğu 
1988 yılından bu yana, ülkemizde elektronik tıbbi 
cihaz Ar-Ge, tasarım ve üretimi yaparak ayakta kal-
mayı amaçlamış bir firmadır. Ürettiğimiz koşubantlı 
efor EKG sistemleri için ülkemizde başka üretici yok-
tur, bu haliyle ithalatçı- distribütör firmalardan ayrıl-
maktayız. Hedefimiz, daha çok Ar-Ge yapmak, daha 
çok yeni ve özgün ürün ortaya çıkarmak, ürünlerimi-
zi sürekli geliştirip iyileştirmek ve küresel ölçekte bir 
firma olmaktır. Özellikle ağ bağlantılı tıbbi cihazlar 
ve bu cihazların özgün yazılımları konusunda çalış-
maktayız. Bu konu, yakın gelecekte e-sağlık donanım 
ve yazılım çözümleri konusunda firmamıza geniş bir 
çalışma alanı sağlayacaktır.

Sizin için ve ülkemiz için üretim ne anlam 
ifade ediyor?

Bizim için üretim demek, Ar-Ge demektir, yeni 
ürünler demektir, teknolojik birikim ve istihdam 
demektir, katma değer yaratarak ülkemize zenginlik 
katmak demektir, ithal ürünlere bağımlı pazarımıza 
yerli ürünlerimizle biraz da olsa cari açığı azalta-
cak şekilde katkı sağlamak demektir. Meslek yaşa-
mımın ilk gününden bu yana bu çizgimi korumaya 
çalışıyorum. Ancak piyasa realiteleri bu gayret ve 
özveriye uyumlu bir ortam sağlamıyor maalesef.

Dünyada ve Türkiye de Tıbbı Cihaz Sektörü-
nün Konumu Hangi Aşamadadır?

İnsan sağlığı, insanının dünyadaki ve doğadaki 
varlığının en temel unsurlarından biri.

Beslenme ve barınmanın ardından sağlık gelir 
bence. Bu nedenle de, tıbbi cihaz sektörü insan sağ-
lığını koruma, teşhis ve tedavide en önemli unsur-
lardan biri- gelişen teknoloji ile birlikte bu alanda 
da hızlı bir gelişme olduğunu görüyoruz, yaşıyo-
ruz. Ekonomik olarak güçlü olan, sanayisi, bilim 
ve teknolojisi güçlü olan ülkeler diğer birçok alan-
da olduğu gibi tıbbi cihazlar alanında da önde gidi-
yorlar. Ülkemizin dünya üzerindeki ekonomik ve 
demografik konumuyla, küresel pazar şartları ve 
ülkemiz rekabet şartlarıyla, teknolojik seviyemiz-
le uyumlu bir sektörümüz olduğunu düşünüyorum. 
Yani, belirli teknolojilerde- belirli alanlarda sınırlı 
bir üretim potansiyelimiz var. Yani piyasa koşulları-
nı zorlayacak bir sektörümüz yok. Bunun olabilme-
si için politikalar ve toplumsal bilinç yeterli değil.

Yurt içi ve yurt dışı pazarlama strate-
jileriniz ve faaliyetleriniz hakkında bilgi 
verebilir misiniz? Pandemi süreci sizi nasıl 
etkiledi?

Yurt içi ve yurtdışı pazarlama için birçok kanal-
dan ilerliyoruz. Kendi elemanlarımızın saha çalış-
maları, bayilerimiz kanalıyla projelere ulaşmak, 
web sitemizde ürünlerimizin broşürlerini ve tanı-
tım bilgilerini paylaşmak başlıca faaliyetlerimiz.

Ar-Ge ve yeni ürün çalışmaları yapıyor musu-
nuz? Ar- Ge ekibiniz ve faaliyetleri hakkında bilgi 
verebilir misiniz?

Şirketimiz, Ar-Ge ve ürün geliştirme çalışmala-
rını kesintisiz sürdürmektedir. Bu dönemde kablo-
suz EKG ve diğer başka parametrelerin de ölçüm 
ve kaydını yapabilecek şekilde, bilgisayar, tablet 
ve mobil cihaz uyumlu Bluetooth- kablosuz kayıt 
cihazı modellerimiz üzerinde çalışmaktayız. Tabii 
bunlara özgü yazılımlar da geliştiriliyor. Bu pro-
jemiz TÜBİTAK-TEYDEB destekli, ürünlerin bu 
yıl belgelendirilmesini ve piyasaya arzını hedefli-
yoruz. Ayrıca, bu ürünlerimizin ve başka “ağ bağ-
lantılı” tıbbi cihazların siber güvenliklerini sağla-
maya yönelik bir Avrupa Birliği projesinde, bizim 
dışımızdaki firmaların başka Avrupa ülkelerinden 
firmalar olduğu, 19 firmadan oluşan bir konsorsi-
yum içindeyiz. Bu bağlamda önümüzdeki 3 yıl-
lık dönemde, “siber güvenlik” konusunda önemli 
Ar-Ge çalışmalarımız ve uygulamalarımız olacak.

Geleceğe dönük yeni projeleriniz var mı? Hede-
finiz nedir?

Gelecekte en temel hedefimiz, geliş-
tirmekte olduğumuz kablolu ve kab-
losuz ürün ailelerimizle, ülkemizde 
e-sağlık çözümlerinde akredite tıbbi 
cihazlarımızla, öncü firma olmaktır.

Son olarak eklemek istedik-
leriniz.

Firmamıza köşenizde yer verdiği-
niz için teşekkür ederiz.


